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Sag nr.  3  Drøftelse af form struktur og rammer for udvalgets dialog med 

bestyrelser og decentrale ledelser 
 
Journal nr.:  001875-2010 
 
Lovgrundlag: Styrelsesvedtægten. 

Sagsfremstilling: Opvækst- og Uddannelsesudvalget har i perioden år 2007-2009 
afholdt 4 årlige dialogmøder med bestyrelser og ledelser i dagtilbud og 
skoler fordelt mellem 2 forårsmøder og 2 efterårsmøder.  
 
På dagtilbudsområdet har bestyrelserne været repræsenteret ved 
bestyrelsesformanden og lederen af et dagtilbud, mens man på 
skoleområdet har haft alle bestyrelsesrepræsentanter samt ledelsen 
repræsenteret.  
Dialogmøderne har typisk ligget i forlængelse af et ordinært 
udvalgsmøde i tidsrummet kl. 18.00-20.30 og har alle været afholdt i 
Byrådssalen.  
Dialogmøderne har oftest taget udgangspunkt i et eller flere oplæg fra 
udvalget, forvaltningen eller indkaldte eksterne oplægsholdere 
efterfulgt af dialog i mindre grupper med udvalgsrepræsentation. 
Endvidere har dialogmøderne været anvendt til at give en orientering 
om den økonomiske situation og om igangværende eller afsluttede 
budgetforhandlinger. 
 
Med udgangspunkt i udvalgets samlede forvaltningsområde jf. 
styrelsesvedtægten foreslås, at udvalget drøfter og udarbejder forslag 
til struktur, form og indhold for dialogen med bestyrelser og decentrale 
ledelser for den kommende 4-årige periode. 
 
Udvalget varetager, jf. styrelsesvedtægtens § 13 den umiddelbare 
forvaltning af kommunens opgaver på børne- og ungeområderne, 
herunder opgaver vedrørende  

• Folkeskolen  
• Ungdomsskolen  
• Pædagogisk Psykologisk Rådgivning  
• Ungdommens Uddannelses vejledning  
• Dagpleje og institutioner for børn  
• Skolefritidsordninger, fritidshjem og klubber  
• Støttepædagoger  
• Særlig støtte til børn og unge  
• Handicappede børn  
• SSP-samarbejde  
• Sundhedspleje  
• Tandpleje  
• Samarbejde med private og selvejende institutioner 
under udvalgets område  
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Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger, da sagen ikke har 
økonomiske konsekvenser. 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller at; 

• udvalget udarbejder forslag til dialog med bestyrelser og 
ledelser inden for udvalgets umiddelbare forvaltningsområde, 
og at forslaget sendes i høring blandt de berørte parter. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Udvalget beslutter at fortsætte dialogmøderne i 2010. Udvalget vil 
evaluere form og indhold ultimo 2010. 
Der afholdes to møder inden sommerferien, og to i efteråret i 
forlængelse af udvalgsmøder. Administrationen bemyndiges til at 
fastlægge de konkrete møder samt logistikken. 
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Sag nr.  4  Styrelsesvedtægt for Børnehusene Bakkebo & Strandstræde samt 

specialgruppen Stjernen 
 
Journal nr.:  001534-2007 
 
Lovgrundlag: Dagtilbudsloven 

 

Sagsfremstilling: Efter sammenlægningen af institutionerne Bakkebo, Strandstræde og 
Stjernen, er der udarbejdet nye styrelsesvedtægter for den 
sammenlagte institution. 
 
De nye styrelsesvedtægter svarer til den godkendte standardvedtægt 
med få ændringer, der sikrer, at den sammenlagte institutions tidligere 
selvstændige enheder er repræsenteret i bestyrelserne. 
 
Forslag til styrelsesvedtægt har været til høring i bestyrelserne. 
Forslaget er ændret i overensstemmelse med høringssvaret. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller overfor 
Opvækst- og Uddannelsesudvalget, at: 

1. forslaget til styrelsesvedtægt godkendes. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Indstillingen tiltrådt. 

Bilag: Høringssvar BAK STR STJ 141209 
Styrelsesvedtægt BAK STR STJ 
 

 
 
 
 
 
 
 

http://www.frederikssund.dk/media(8544,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8545,1030).pdf
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Sag nr.  5  Ansøgning om dispensation vedr. kvalitetsrapport for folkeskolen i 
henhold til Udfordringsretten 

 
Journal nr.:  000721-2010 
 
Lovgrundlag: Folkeskoleloven. 

Sagsfremstilling: Af regeringens plan for afbureaukratisering, ”Mere tid til velfærd”, 
fremgår det, at ”regeringen vil give kommunerne mulighed for at 
afprøve andre måder at arbejde med kvalitetsrapporten på. 
Kommunerne kan frem til udgangen af 2011 blive fritaget for nogle af 
de mere specifikke krav til informationer, der skal indgå i kvalitets-
rapporterne, hvis de søger om det.”  
På baggrund af erfaringerne fra arbejdet med de hidtil tre udkomne 
kvalitetsrapporter ønsker skolerne i Frederikssund Kommune at 
udelade eller ændre et antal af de pligtige punkter i ”Bekendtgørelse 
om anvendelse af kvalitetsrapporter og handlingsplaner i kommunal-
bestyrelsernes arbejde med evaluering og kvalitetsudvikling af 
folkeskolen” af 22. februar 2007. 
Ønsket om afvigelser fra bekendtgørelsen er begrundet i, at de 
udvalgte pligtige punkter  

• enten ikke giver mening i forhold til den måde de ønskede data 
i forvejen indgår i skolernes kommunikation med Byrådet på  

• eller ikke er relevante målepunkter for de lokale mål  
• eller er særdeles vanskelige at opgøre validt 

 
Der er tale om følgende punkter: 

1. Antal elever pr. lærer, ønskes udeladt 
2. Elevernes fravær, ønskes udeladt 
3. Antal elever pr. nyere Computer, ønskes udeladt 
4. Udgift til undervisningsmidler pr. elev, ønskes udeladt 
5. Andel af lærernes arbejdstid anvendt til undervisning, 

ønskes udeladt 
6.  Opfyldes minimumstimetallet ?, ønskes udeladt 
7.  Gennemførselsprocent for planlagte timer, ønskes 

udeladt 
8.  I hvilket omfang varetages undervisningen af 

linjefagsuddannede lærere ?, ønskes udeladt 
9.  Midler anvendt på efteruddannelse, ønskes udeladt 
10. Hvordan klarer elever, der modtager 

specialpædagogisk bistand (…) sig i forhold til eleverne 
set under ét ?, ønskes udeladt 

11. Antal elever, der modtager undervisning i dansk som 
andetsprog, ønskes ændret 
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Begrundelser for ønskerne er vedlagt som bilag. 
  
Der gøres opmærksom på, at der også er fremsendt en ansøgning, 
der dækker de to specialskoler i Frederikssund Kommune. Når der 
foreligger svar fra ministeriet på begge ansøgninger, vil de to svar 
blive koordineret for specialskolernes vedkommende. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller, at:  

1. Opvækst- og Uddannelsesudvalget godkender at der ansøges 
om dispensation for bekendtgørelsen om kvalitetsrapport for 
folkeskolen for alle de kommunale skoler i Frederikssund 
Kommune. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Indstillingen tiltrådt. 

Bilag: Ansøgning om kvalitetsrapport skoler 
Bilag til ansøgning om kvalitetsrapport alle skoler 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8546,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8547,1030).pdf
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Sag nr.  6  Specialskolerne søger om dispensation fra bekendtgørelsen om 

kvalitetsrapport for folkeskolen 
 
Journal nr.:  000721-2010 
 
Lovgrundlag: Folkeskoleloven. 

Sagsfremstilling: Af regeringens plan for afbureaukratisering, ”Mere tid til velfærd”, 
fremgår det, at ”Regeringen vil give kommunerne mulighed for at 
afprøve andre måder at arbejde med kvalitetsrapporten på".  
 
Kommunerne kan frem til udgangen af 2011 blive fritaget for nogle af 
de mere specifikke krav til informationer, der skal indgå i 
kvalitetsrapporterne, hvis de søger om det.”  
  
Da det  for specialskolerne (Gyldenstenskolen og Skolen ved Kæret)  
har vist sig vanskeligt eller umuligt at svare på flere af de pligtige 
spørgsmål, foreslås det, at Undervisningsministeriet søges om 
dispensation i henhold til regelsættet om udfordringsret. 
  
Skolerne søger dispensation for følgende punkter: 
  

1. Antal spor pr. klassetrin. 
Erstattes af en opgørelse over hvor mange elever skolerne har 
på hver årgang.  

2. Andel af elever fra 0.-3. klasse som går i SFO. 
Udelades, da eleverne i de forskellige afdelinger tilbydes vidt 
forskellige fritidsmuligheder.  

3. Gennemsnitlig klassekvotient. 
Udelades, da skolerne ikke inddeler eleverne i klasser.  

4. I hvilket omfang varetages undervisningen af 
linjefagsuddannede lærere? 
Erstattes af en beskrivelse af lærerstabens uddannelsesniveau 
med følgende elementer: 
- Linjefag 
- Speciale C 
- Pædagogisk Diplom i specialpædagogik 
- Specialpædagogisk Grunduddannelse 
- Erfaring 
- Længerevarende relevante kurser  

5. Midler anvendt til efteruddannelse. 
Erstattes af en beretning om hvilke uddannelsesaktiviteter, der 
har fundet sted idet en del af uddannelsesressourcen 
anvendes på imødekommelse af enkeltbørns specifikke behov. 

6. Overgangsfrekvens til ungdomsuddannelserne. 
Erstattes af en beretning om, hvad eleverne overgår til efter 
endt skolegang 
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Hvis dispensation gives, forventer Gyldenstenskolen og Skolen ved 
Kæret at anvende det ændrede regelsæt i kvalitetsrapporterne for 
2010 og 2011 med eventuel tilpasning til de ændringer, som en 
forventet senere dispensationsansøgning måtte bevirke for de øvrige 
kommunale folkeskolers vedkommende. 
 

Bevilling: Ingen  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger, da sagen ikke har 
økonomiske konsekvenser. 
 

Indstilling:  Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller, at:  

1. Opvækst- og Uddannelsesudvalget godkender, at der 
ansøges om dispensation for bekendtgørelsen om 
kvalitetsrapport for folkeskolen for specialskolerne 
Gyldenstenskolen og Skolen ved Kæret. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Indstillingen tiltrådt. 

Bilag: Ansøgning om specialskoler og kvalitetsrapport 141209 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8548,1030).pdf
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Sag nr.  7  Forslag til retningslinie for fastlæggelse af tid til 

konfirmationsforberedelse på kommunens folkeskoler 
 
Journal nr.:  008495-2009 
 
Lovgrundlag: Lov om Folkeskolen § 53. 

Undervisningsministeriets vejledning nr. 7 af 11. januar 1990: 
Vejledning om fastsættelse af tiden for konfirmationsforberedelse.   
Kirkeministeriets AND nr 279 af 09/07/1968 om konfirmation  
 

Sagsfremstilling: Opvækst- og Uddannelsesudvalget blev på udvalgets møde i august 
orienteret om et forløb om tilrettelæggelsen af konfirmations-
forberedelse omkring Solbakkeskolen og Marbækskolen.  
 
Udvalget ønskede herefter, at der blev udarbejdet et forslag til en 
kommunal retningslinie for, hvordan tiden til 
konfirmationsforberedelse fastsættes på skolerne i Frederikssund 
Kommune.  
  
Ifølge § 53 i Folkeskoleloven fastsættes tiden til 
konfirmationsforberedelse ved forhandling mellem Byrådet og 
præsterne i kommunen.  
Kan der ikke opnås enighed mellem parterne, træffer Byrådet 
afgørelse efter forhandling med de berørte menighedsråd. 
 
Byrådet kan delegere beføjelsen til at forhandle med præsterne til 
skolebestyrelsen, hvis et konfirmationshold alene omfatter elever fra 
én skole. Skolebestyrelsen kan her overlade forhandlingerne til 
skolelederen. 
 
Frederikssund Kommune berører 15 sogne med hver sit 
menighedsråd.  
I Slangerup konfirmeres eleverne i 8.klasse. I de øvrige dele af 
kommunen konfirmeres eleverne i 7. klasse.  
 
Følgende skoler er berørt af konfirmationsforberedelse: 
Kingoskolen, Falkenborgskolen, Marienlystskolen, Oppe Sundby 
Skole, Åbjergskolen, Jægerspris Skole, Marbækskolen og 
Solbakkeskolen. 
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På nuværende tidspunkt ligger konfirmationsforberedelsen (holdene) 
forskelligt på disse skoler: 

1. På skoler hvor der er flere hold, har man typisk en 
klasse, der har undervisningen samlet i 1. og 2. 
lektion morgenlektionerne), én gang om ugen, og en 
anden klasse har undervisningen i 6. - 7. lektion. 

2. På en skole har man alle hold fordelt på to dage efter 
kl. 12.00. 

3. På en enkelt skole har man lagt holdene samlet på 
fire hele dage, og derudover har eleverne den øvrige 
del af konfirmationsforberedelsen lagt helt udenfor 
undervisningstiden. 

.  
De nuværende ordninger har hver deres historie, og ordningerne er i 
nogle tilfælde behandlet af tidligere byråd. Disse behandlinger har 
alene ført til en afgørelse i den enkelte sag, og ikke til udarbejdelse 
af fælles retningslinjer for tilrettelæggelsen. 
 
Når uenighed mellem præster og skoler opstår drejer uenigheden sig 
oftest om, hvor timerne skal ligge i ugeskemaet. Skal de ligge som 
morgenlektioner eller som eftermiddagslektioner ?  
Dette var også spørgsmålet i sagen fra august 2009 omkring 
Solbakkeskolen og Marbækskolen. 
 
Skolerne ønsker at tilrettelægge undervisningen fleksibelt og på 
tværs af klasserne på en årgang, og er derfor interesserede i, at alle 
årgangens elever er i skolen ved dagens start. Præsterne har ofte en 
interesse i, at gennemføre konfirmationsforberedelsen i de samme 
morgentimer. 
 
Kommunen er ikke forpligtet til at sørge for transport til og fra 
konfirmationsforberedelse. På baggrund af den ændrede 
skolestruktur, er flere elever blevet berettiget til at køre med bus. 
Skal undervisningen for kun en enkelt klasse starte efter, for 
eksempel anden lektion, vil det øge udgifterne til en ekstra 
skolebuskørsel. 
Hvis undervisningen ligger i hjemsognet efter 5. lektion, vil der som 
regel køre en skolebus til andre elever, der skal hjem fra skole på det 
tidspunkt.  I det tilfælde skal der ikke indsættes en ekstra skolebus. 
 
De elever, der ikke skal konfirmeres, vil, hvis undervisningen ligger 
om eftermiddagen, kunne benytte sig af klubtilbud eller andre 
fritidsaktiviteter. Morgentimerne kan ikke udnyttes på samme måde. 
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På nogle skoler er der et fald i andelen af elever, der skal 
konfirmeres på en årgang. Det er mest udtalt på skolerne i 
byområder. 
  
I Danmark er 81,5 % af befolkningen medlemmer af folkekirken. I 
Helsingør Stift er 75,4 % medlemmer. 
  
I 1996 blev 80 % og i 2008 71 % af en årgang i Danmark konfirmeret. 
 
I vejledningen fra Undervisningsministeriet står, at der ved 
forhandlingerne mellem kommune og menighedsråd tages hensyn til 
de vanskeligheder for præsternes medvirken ved kirkelige 
handlinger, som en placering om eftermiddagen kan medføre. 
 
Den ændrede skolestruktur betyder, at nogle skoler vil få elever fra et 
større antal forskellige sogne end tidligere. Det betyder, at den 
enkelte skole skal indgå aftaler med indtil flere menighedsråd. 
Omkring Solbakkeskolen var for eksempel fire sogne involveret. 
  
Hensynet til skolernes mulighed for at tilrettelægge en for både 
kommunen og alle elever optimal undervisning bør efter 
skoleafdelingens vurdering vægte meget tungt, hvorfor 
skoleafdelingen fremsætter følgende forslag til fælles 
rammer fastlæggelsen af tiden til konfirmationsforberedelse for alle 
kommunens skoler. Rammerne udarbejdes i henhold til 
nedenstående og indgår efter høring og behandling i byrådet som et 
bilag til den kommunale styrelsesvedtægt for kommunens 
skolevæsen: 
  
Forslag til principper for fastlæggelse af tid til 
konfirmationsforberedelse: 

1. Tidspunkterne til konfirmationsforberedelse fastlægges som 
hovedregel i eftermiddagslektioner. Det vil sige, at 
undervisningen lægges efter 5. lektion i 7. eller 8. klassernes 
ugeskema i de skoleuger, hvor eleverne skal have mulighed 
for at gå til konfirmationsforberedelse. Ugedag og 
holdfordeling aftales mellem den enkelte skole og de berørte 
menighedsråd. 

2. Såfremt der kan opnås  enighed mellem skolebestyrelse og 
menighedsråd om at placere konfirmationsforberedelsen på 
et andet tidspunkt, kan skolen aftale dette.  

3. En skole og et menighedsråd kan aftale at placere al tiden eller 
dele af tiden til konfirmationsforberedelse udenfor den 
normale undervisningstid. 
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4. Indgås en aftale efter pkt. 2 og pkt. 3 orienteres 
skoleafdelingen herom. 

6.  Principperne træder i kraft efter byrådets vedtagelse, med 
virkning hurtigst muligt dog senest fra skoleåret 2011/2012 

Forslaget foreslås sendt i høring, efterfulgt af en evt. forhandling 
med de berørte skolebestyrelser og menighedsråd. Høringsperioden 
foreslås til perioden fra den 1. marts 2010 til den 8. april 2010. Efter 
høringsperiodens udløb og en evt. forhandling udarbejdes et endeligt 
forslag til politisk behandling til maj 2010. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen kommentarer, da sagen ikke har 
økonomiske konsekvenser. 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller overfor 
Opvækst- og Uddannelsesudvalget, at: 
 

1.  Skoleafdelingens forslag sendes i høring hos de berørte 
skolebestyrelser og menighedsråd,  

2.  Høringsperioden løber fra den 1. marts til den 8. april 2010, og 
3.  at sagen genoptages efter høringsperiodens udløb. 

 
 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Indstillingen tiltrådt. 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 



 

 

  
 
 
 
 
 Side 14 af 22 

 
Sag nr.  8  Forslag om at afholde forskudte valg til skolebestyrelsen på 

Marienlystskolen 
 
Journal nr.:  028587-2009 
 
Lovgrundlag: Bekendtgørelse nr. 903 af 26. september 2005 – skolebestyrelses 

bekendtgørelsen- Lov om ændring af lov om folkeskolen (lov nr. 534 
af 12. juni 2009) - Lovbekendtgørelse nr. 593 af 24. juni 2009 af Lov 
om Folkeskolen .  
 

Sagsfremstilling: Den 1. august 2009 trådte en lovændring af folkeskoleloven i kraft 
som blandt andet indebærer, at skolebestyrelsens forældre-
repræsentanter fra og med 2010 begynder deres fireårige valgperiode 
den 1. august 2010.  
Byrådsbeslutningen vedr. skolestruktur i Frederikssund by indebærer, 
at Marienlystskolen pr. 1. august 2011 bliver overbygningsskole med 
elever fra 7.-10. klasse.  
En skolebestyrelse repræsenterende fire årgange og med fireårige 
valgperioder kan have en svag legitimitet, idet en relativt stor gruppe 
forældre ikke vil være sikret mulighed for at vælge og lade sig opstille.  
Erfaringsmæssigt vil det derfor indebære hyppige suppleringsvalg, da 
mange forældrevalgte medlemmer vælger at søge om udtrædelse af 
skolebestyrelsen i forbindelse med, at deres børn går ud af skolen.  
Kommunalbestyrelsen har med lovændringen fået fri adgang til 
at godkende ordninger med forskudte valg, en kompetence der før 
lovændringen lå hos Undervisningsministeriet.  
For at sikre legitimitet og kontinuitet i bestyrelsesarbejdet foreslår 
skoleafdelingen, at der fremover afholdes forskudte valg på 
Marienlystskolen. Dette indebærer følgende valgordning: 

• Ved skolebestyrelsesvalget i 2010, hvor alle valgbare 
forældrerepræsentanter vælges foreslås det, at halvdelen (4) 
vælges for den fulde 4-årige periode, mens den anden halvdel 
(3) vælges for en 2-årig periode. Herefter er der valg hvert 
andet år, hvor skiftevis tre og fire af de forældrevalgte 
bestyrelsesmedlemmer er på valg.    

Forslaget er sendt til høring i skolebestyrelsen på Marienlystskolen, 
som er positiv overfor forslaget. Høringssvar fra Marienlystskolen er 
vedlagt som bilag.  
Det kan oplyses, at Kingoskolen, som ligeledes er en 
overbygningsskole, for mange år siden fik dispensation til at afholde 
tilsvarende forskudte valg. Skolen udtrykker stor tilfredshed med 
ordningen. 
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Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger, da sagen ikke har 
økonomiske konsekvenser.  
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller over 
for Opvækst- og Uddannelsesudvalget: 

•  at skolebestyrelsen på Marienlystskolen godkendes til 
fremover at afholde forskudte valg som beskrevet. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Indstillingen tiltrådt. 

Bilag: Høringssvar fra MA afholdelse af forskudt valg sammensætning af 
skolebesty.f 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8549,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8549,1030).pdf
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Sag nr.  9  Klassedannelsen for bh. kl. 2010/2011 på Oppe Sundby skole og 

Åbjergskolen 
 
Journal nr.:  023171-2009 
 
Lovgrundlag: Folkeskoleloven §§ 36 stk. 2, 17 og 40 stk. 3; LF nr. 472 af 

10/06/1997 
 

Sagsfremstilling: Ved skoleindskrivningens begyndelse i efteråret 2009, var der 
registeret 75 og 48 børn i til bh. klassernes skolestart 2010/2011 i 
henholdsvis Oppe Sundbys og Åbjergskolens distrikter.   
 
Efter administrationens behandling af indskrivningerne, er nuværende 
status for elevtallet på Oppe Sundby skole og på Åbjergskolen 
henholdsvis 61 og 45 børn som er bosiddende i distriktet og derfor har 
et retskrav på at starte på skolerne.   
 
Folkeskoleloven stipulerer et maksimum elevantal på normalt 28 
elever ved skoleårets begyndelse, hvilket betyder at der på Oppe 
Sundby skole skal oprettes tre bh. klasser for skoleåret 2010/2011, på 
en ellers to-sporet skole. E 
 
Elevfordelingen mellem Oppe Sundby skole og Åbjergskolen var et 
centralt tema i skolestrukturdebatten.  
 
Byrådets beslutning den 25. marts 2009 om skolestrukturen i 
Frederikssund by, fordrer således en optimering af klassedannelse, 
tidligst fra skoleåret 2010-2011, mellem Oppe Sundby skole og 
Åbjergskolen, hvor begge skoler indeholder 0.-9. klasse i to spor.  
 
For at efterkomme Byrådets beslutning, anser skoleafdelingen det 
nødvendigt, at søge en overflytning af indskrevne børn fra Oppe 
Sundby skole til Åbjergskolen ved at foretage en justering af 
distriktsgrænsen for skoleåret 2010/2011.  
 
Kortet i bilag 1 illustrerer distriktsjusteringen, hvor indskrevne elever er 
markeret med et antal, og der stilles forslag om, at følgende områder 
tilgår Åbjerg skoledistrikt fra Oppe Sundby:  
-          Området nord for og inkl. Sundbyvej, vest for Roskildevej til nr. 
116/ 117 
-          Vestervej 1 - 10 
-          Området nord for og inkl. Strandlystvej  
-          Marbækvej 1 – 11A og 2- 20 
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Justeringen fordeler de indskrevne børn med 53 elever på hver skole, 
hvor der oprettes hver to klasser med en kvotient på 26-27 elever. 
Denne løsningsmodel tilgodeser den retning, der er udstukket for 
skolestrukturen i Frederikssund syd med sammenlægningen af de to 
skoler fra skoleåret 2011/2012.  
 
Alternativt oprettes der tre bh. klasser på Oppe Sundby skole med en 
klassekvotient på ca. 20 elever.  Den umiddelbart logistiske 
konsekvens er, at der skal arbejdes alternativt med eks. inddragelse 
af SFO lokaler, holddeling og lign. for at skabe rum på skolen til den 
tredje børnehaveklasse i nærhed af de to andre.  
 
En anden mulig konsekvens af at oprette klasser med en kvotient 
under 25 elever, er at Oppe Sundby skole vil kunne opleve en 
tilsøgning af elever fra Marienlyst, Falkenborg og Åbjerg 
skoledistrikter, som vil have krav på optagelse på Oppe Sundby skole 
før elevantallet på klassetrinet overstiger 25 elever.  Det bemærkes 
her, at med skoleindskrivningen har 10 familier fra Falkenborg og 
Marienlyst distrikter ønsket skolegang på Oppe Sundby eller 
Åbjergskolen.  
 
På Falkenborgskolen og Marienlystskolen er indskrevet henholdsvis 
20 og 30 elever til skolestart 2010/2011; et elevantal der efter den 
forestående fusion, og ny klassedannelse mellem de to skoler ved 
skoleåret 2011/2012, vil betyde to klasser med en kvotient på 25 for 
årgangen.  
 
Et frafald af elever på skolerne i nord, for en tilgang af elever på 
skolerne i syd, vil få indvirkning på  klassedannelsen på 
Marienlystskolen og Falkenborgskolen. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse bemærker, at sagen ikke har økonomiske 
konsekvenser for den samlede økonomi. Ressourcen, som er afsat til 
skoleområdet, vil ikke blive øget som følge af en ekstra klasse, men vil 
skulle finansieres inden for den samlede ramme. 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller overfor Opvækst 
og Uddannelsesudvalget, at udvalget beslutter et af følgende to 
alternativer: 
Alternativ 1: 
at oprette i alt fem bh. klasser fordelt med tre klasser på Oppe Sundby 
skole med en kvotient på ca. 20 elever, og to klasser på Åbjergskolen 
med en kvotient på ca. 23 elever.  
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Alternativ 2: 
at oprette i alt fire bh. klasser med en kvotient på ca. 26 elever fordelt i 
to spor på Oppe Sundby skole og på Åbjergskolen. Dette alternativ 
forudsætter en distriktsgrænsejustering, hvor følgende områder tilgår 
Åbjergskolens skoledistrikt fra Oppe Sundby skoles skoledistrikt:  

• Området nord for og inkl. Sundbyvej, vest for 
Roskildevej til nr. 116/ 117 

• Vestervej 1 - 10 
• Området nord for og inkl. Strandlystvej  
• Marbækvej 1 – 11A og 2- 20  

 
Vælges alternativ 2 skal dette sendes i høring hos skolebestyrelserne 
på Oppe Sundby skole og Åbjergskolen, og efterfølgende anbefales til 
Økonomudvalget og godkendes af byrådet. 
 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Udvalget beslutter at sende alternativ 2, som forudsætter en 
distriktsgrænsejustering som beskrevet i sagsfremstillingen, i høring i 
skolebestyrelserne på Oppe Sundby skole og Åbjergskolen. 

Bilag: Bilag 1: Kort til forslag om justering skoledistriktsgrænsen mellem 
Oppe Sundby skole og Åbjergskolen 
Bilag 2: Relevant lovgivning og styrelsesvedtægter om justering af 
skoledistriktsgrænsen 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8550,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8550,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8551,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8551,1030).pdf
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Sag nr.  10  Udbud af supplerende skolekørsel 
 
Journal nr.:  001645-2010 
 
Lovgrundlag: Folkeskoleloven. 

EU´s udbudsdirektiv. 
 

Sagsfremstilling: Udbud af supplerende skolekørsel, der dækker kørsel med elever med 
særlige behov, blev foretaget i 2008 efter EU´s udbudsdirektiv, da 
kørslen kontraktmæssigt har en værdi der ligger over tærskelværdien 
på kr. 1.438.448. Kontraktværdien beregnes som den samlede udgift 
gennem hele kontraktperioden. Ved dette første udbud lå priserne 55 
% - 120 % over de dengang gældende priser. Byrådet besluttede 
derfor på mødet den 16. december 2008 at genudbyde kørslen. 
 
Frederikssund Kommune har i foråret 2009 genudbudt den 
supplerende skolekørsel. Kommunen valgte imidlertid også at 
annullere dette udbud, da det efterfølgende viste sig, at antallet på de 
55 elever der skulle køres, blev markant højere end beskrevet i 
udbudsmaterialet. Elevantallet er således nu på 77. Udbuddet blev 
annulleret den 30. september 2009. Annullering og information om 
genudbud blev tilsendt de 4 tilbudsgivere samme dag. 
 
P.t. sker transporten af de 77 børn på baggrund af midlertidigt 
indgåede aftaler med lokale vognmænd. 
 
Der er nu i samarbejde med COWI A/S udarbejdet et oplæg om 
supplerende skolekørsel. Oplægget, der er bilag til nærværende 
dagsorden,  indeholder følgende punkter: 
 

1. Indledning.  
2. Udbudsform og bydere.  
3. Opdeling af udbuddet i mindre pakker.  
4. Kontraktløbetid.  
5. Afregningspriser.  
6. Bod.  
7. Tildelingskriterier.  
8. Krav til køretøjer.  
9. Krav til kørslens udførelse.  
10. Kundebetjening.  
11. Børneattester. 
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Tidsplanen er følgende: 
 

1. Opvækst- og Uddannelsesudvalget behandler oplæg om 
udbud af supplerende skolekørsel den 1. februar.  

2. Selve udbuddet foretages fra den 25. februar til den 7. april.  
3. Byrådet godkender udbuddet den 26. maj, efter forudgående 

behandling i Økonomiudvalget og Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget.  

4. Juni - kontraktindgåelse.  
5. August 2010, kørselsstart. 

 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller til Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget, at 
1. oplæg om supplerende skolekørsel, udarbejdet af COWI A/S den 
18. januar 2010, godkendes.  
 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Indstillingen tiltrådt. 

Bilag: 0MOK0003041_oplæg_vedr_udbud_supp_skolekørsel_forår10_vers2 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8552,1030).pdf
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Sag nr.  11  Meddelelser 
 
Journal nr.:  002311-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Udvalget fik følgende meddelelser: 
 

• Dagtilbudschefen uddelte en oversigt over status for 
medarbejdere med førstehjælpskompetencer. 

 
• Udvalget drøftede den politiske aftale af 27. januar om 

fleksibilitet i frokostordninger i dagtilbud, som rejser ganske 
mange spørgsmål, som må besvares centralt. Der er enighed 
om at vi "trykker på pauseknappen" indtil der er overblik og 
klarhed over rammer og vilkår for den fremtidige 
frokostordning.  

 

 
 
 
 
 



 

Møde i Opvækst- og Uddannelsesudvalget Mandag den 01. februar 2010. Mødet sluttede 
kl. 18:45 
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